
Verslag 
Klankbordgroep Gouverneurspolder nr. 4 
Datum    : 14 juni 2023 
Tijd        : 19.00 uur – 21.00 uur  
Plaats     : Kantoor Dekker IJzendoorn 
Aanwezig : Anne-marie van ’t Oor, Karel Kalkman, Henk in ’t Hout, Mark van Wamel 

  Aart-Jan Schouten, Caroline de Greeff, Toon van Mierlo 

1. Opening
a. Mededelingen
Toon van Mierlo opent om iets na 8 uur de vergadering. Hij dankt de aanwezigen voor hun
aanwezigheid op deze mooie zonnige avond. Sinds de afgelopen bijeenkomst zijn er aardig wat
ontwikkelingen, dus er valt een boel te vertellen. Er zijn afmeldingen ontvangen van Jan Willem van
Rooijen, Gerrit van Kranen, Peter van Rumpt en Sjef Athmer.

b. Vaststellen agenda
Onder agendapunt 4 wordt het punt ‘niet gesprongen explosieven’ toegevoegd.
De agenda wordt verder ongewijzigd vastgesteld

2. Verslag vorige vergadering
Er zijn geen op- of aanmerkingen op het verslag van de vorige vergadering.
Het verslag wordt vastgesteld.

3. Voortgang projecten Midden-Waal
a. Willemspolder fase 1
Toon van Mierlo geeft een toelichting op de voortgang in het project Willemspolder fase 1. Het droog
grondverzet is gestart. Dat wil zeggen dat de bovengrond en de kleilaag daaronder wordt afgegraven
met grondverzetmaterieel. Na de zomervakantie start de zandwinning met zandzuiger Emmy en
klasseerinstallatie Yvonne. Met deze installaties wordt het industriezand geproduceerd.

b. IRM Pilot Midden-Waal
De overheid is bezig met een beleidsprogramma over de grote rivieren dat integraal
riviermanagement heet. De hoofdpunten zijn de bodemligging in de vaargeul en de afvoerverdeling
van water over de verschillende rivieren. Natuurontwikkeling in de uiterwaarden wordt ook
meegenomen in het programma. Vanuit Dekker zijn de projecten in de Midden-Waal ingebracht in
een pilot project. Op die wijze proberen we de lessen uit het programma op te nemen in de
projecten en visa versa. Daarbij valt te denken aan het realiseren van stromende nevengeulen en het
inbrengen van zand in de rivier als oplossing voor het inslijten van het zomerbed van de Waal.

c. Besluit over vervolgfase Gouverneurspolder
Nu Willemspolder fase 1 gestart is met de realisatie heeft Dekker een keuze gemaakt in de volgende
fase die in ontwikkeling zal worden gebracht. Gekozen is voor Gouverneurspolder als opvolgende
fase. De bedoeling is om na zomer de planfase op te starten. Dit is een langdurig proces dat jaren in
beslag kan nemen. In een positief scenario zou binnen 6 jaar met de realisatie kunnen worden
gestart. Er komen onder andere een milieueffectrapportage, heel veel onderzoeken, een
bestemmingsplanwijziging en vergunningenprocedures bij kijken. Samen met een team van experts
en in overleg met de klankbordgroep en gaan we onderzoeken hoe we het basisplan kunnen
verbeteren. Dat doen we – in lijn met Willemspolder fase 1 – op basis van 5 doelstellingen:
bouwgrondstoffenbehoefte; hoogwaterveiligheid; natuurontwikkeling; landschapsinrichting en



                                                                                                                                          
recreatie; duurzaamheid en mobiliteit. Vanuit de klankbordgroep wordt positief op de 
ontwikkelingen gereageerd. Het is lang stil geweest rond de Gouverneurspolder. Toon van Mierlo 
geeft aan dat de focus de afgelopen tijd vooral op Willemspolder fase 1 heeft gelegen. Men is blij dat 
het proces voor de Gouverneurspolder nu verder in gang wordt gezet.  
 
d. Naar voren halen meerwaarde drijvend zonnepark 
Binnen Willemspolder fase 1 is een drijvend zonnepark als een integraal onderdeel van de 
planontwikkeling meegenomen. Ook voor Gouverneurspolder is er sprake van een integrale 
gebiedsontwikkeling waarbinnen ook een drijvend zonnepark ontwikkeld kan worden. Toon van 
Mierlo geeft aan dat lokaal opgewekte duurzame energie eerder noodzakelijk is en ook gerealiseerd 
kan worden. Omdat het proces voor de integrale gebiedsontwikkeling veel trager verloopt is gekozen 
om de ontwikkeling van het drijvend zonnepark als maatschappelijke meerwaarde naar voren te 
halen. De aandeelhouders van Dekker hebben Solinoor opgericht om op hun eigendommen 
duurzame energieprojecten te ontwikkelen. Aart-Jan Schouten en Caroline de Greeff werken bij 
Solinoor. Zij lichten het bedrijf Solinoor en de ontwikkeling van een drijvend Zonnepark in de 
Gouverneurspolder toe aan de hand van een presentatie, die als bijlage is toegevoegd aan het 
verslag.  
 
Henk in ’t Hout vraagt hoe het zit met het bufferen van energie. In het voorbeeldproject bij 
Geertjesgolf is het helaas nog niet zo ver geeft Aart-Jan Schouten aan. Het is momenteel nog een 
hele uitdaging om de businesscase voor een batterijoplossing rond te krijgen. Toch is Solinoor bezig 
met een concept van een energie-HUB waarbij met een digitaal systeem de vraag van verschillende 
lokale verbruikers aan het energieaanbod van drijvende zonneparken wordt gekoppeld, al dan niet 
met tussenkomst van een buffer.   
 
Henk in ’t Hout vraagt de businesscase nader toe te lichten. Hoe zit het met de stroomopbrengst van 
het drijvend zonnepark en de stroomprijs over de komende jaren. Caroline geeft aan dat Solinoor op 
basis van de huidige techniek uitgaat van ongeveer 13,5 MW voor 8 ha drijvend zonnepark. De 
stroomopbrengst blijft lastig in te schatten voor de toekomst. Op dit moment is de business case 
haalbaar. Voor de levering van energie worden langere termijn contracten met Dekker en andere 
lokale afnemers gesloten. Deze partijen hebben ook belang bij leveringszekerheid over langere 
termijn. Gedurende de ontwikkelingsfase blijven we de businesscase bijstellen en evalueren. 
 
Caroline de Greeff vertelt hoe Solinoor omgaat met participatie. In lijn met de gebiedsontwikkeling 
van Dekker willen we belanghebbenden intensief betrekken en meerwaarde van het plan in het 
gebied realiseren. Caroline nodigt de aanwezigen uit om deel te nemen aan de gebiedstafel en 
individuele keukentafelgesprekken. Het proces start al voor de vakantie. De deelnemers van de 
klankbordgroep willen daar graag aan meewerken. Aart-Jan en Caroline zullen de deelnemers 
benaderen om nadere afspraken te maken.   
 
Aart-Jan Schouten vraagt de klankbordgroep om een eerste reactie op de plannen. De deelnemers 
hebben een positieve eerste indruk. Henk in ’t Hout vindt vooral de combinatie van opwekking van 
duurzame energie met meerwaarde voor de natuur positief.  
 
4. Gebruik Gouverneurspolder 
a. Toegankelijkheid en bebording 
De bebording in de Gouverneurspolder is inmiddels aangebracht. Daarop staan de gedragsregels bij 
de openstelling, voor het overig geldt verboden toegang. Door het natte voorjaar en de start van 
Willemspolder fase 1 is het nog niet gelukt om de geplande porten en rasters te plaatsen. Volgende 
week staat het aanbrengen daarvan gepland. Toon van Mierlo laat de plannen in detail zien. Mark 



                                                                                                                                          
van Wamel vraagt of er ook betonblokken worden aangebracht. Toon van Mierlo denkt dat deze op 
basis van de nadere uitwerking niet nodig zijn. Mocht dat wel het geval zijn dan zijn ze zo geplaatst.  
  
b. Eerste ervaringen met Uchtapad 
Anne-Marie van ’t Oor merkt op dat het voorjaar heel nat was. Daardoor was het pad lang niet goed 
toegankelijk. Met dit mooie weer wordt het pad volop gebruikt. Karel Kalkman en Anne-Marie van ’t 
Oor merken bij het nalopen van het pad dat er veel zwerfvuil in de polder achterblijft. Toon van 
Mierlo wijst op de zwerfafvalophaalregeling (Home - Zwerfafval (rijkswaterstaat.nl) van 
Rijkswaterstaat.  Ze bieden aan om afval dat door derden langs oevers en in de uiterwaard is 
ingezameld, kosteloos op te halen en te verwerken. Henk in ’t Hout geeft aan dat zijn vrouw ook via 
de gemeente opruimacties doet. De AVRI komt ook heeft afval ophalen als dat wordt gemeld. Dekker 
doet ook regelmatig aan ‘afvaljutten’ en is ook graag bereid te ondersteunen waar nodig. Anne-
Marie van ’t Oor vraagt of het mogelijk is om nog een bankje te plaatsen. Toon van Mierlo was hier al 
over benaderd door Martijn Grievink. Dekker wil op dit moment nog niet te veel 
inrichtingselementen in de polder. Toon van Mierlo geeft aan het nog eens in overweging te nemen.  
 
c. Tegengaan zwerfafval 
Zie agendapunt 4b 
 
d. Toezicht 
Met het mooie weer is er weer veel ongewenst gebruik in de polder. Te denken valt aan speedboten, 
jetski’s, crossen met auto’s en motoren en het achterlaten van afval. Als volgende week alle 
maatregelen zoals bebording, poorten en hekken in orde zijn zal Toon van Mierlo een overleg 
plannen met de wijkagent en BOA’s om ook toe te zien op het ongewenst gebruik van de polder. 
Mark van Wamel wil namens HSV de Sportvisser graag aansluiten bij het overleg.  
Ook zal Toon vragen of er via de social media kanalen van de toezichthouders aandacht kan worden 
besteed aan het naleven van de gedragsregel in de polder.  
 
e. Niet gesprongen explosieven 
Dekker had een overeenkomst met gemeente Neder-Betuwe voor een ‘ploflocatie’ voor niet 
gesprongen explosieven uit WOII die in de gemeente bij werkzaamheden worden gevonden. Binnen 
Willemspolder fase 1 is daar niet of nauwelijks meer ruimte voor. Daarom heeft Dekker in overleg 
met de gemeente en de explosieven opruimingsdienst van defensie de locatie van de voormalige 
woning in de Gouverneurspolder als alternatief aangeboden. In de praktijk is daar weinig van de 
merken. Er komt een bult zand te liggen. Het onschadelijk maken gaat met een bescheiden plof.  
 
5. Rondvraag en sluiting 
Henk in ’t Hout geeft aan dat hij de uitwisseling van informatie als heel positief heeft ervaren. Hij 
stelt de toepassing van een gebiedstafel voor de ontwikkeling van het drijvend zonnepark op prijs.  
Anne-Marie van ’t Oor vraagt zich af of de participatie niet te zwaar wordt opgetuigd. Caroline de 
Greeff geeft aan dat we dit samen naar behoefte kunnen invullen. 
Anne-Marie van ’t Oor vraagt of de deelnemers van de klankbordgroep zich op moeten geven voor 
de bijeenkomst voor alle klankbordgroepen van Dekker op 5 juli a.s. Dat is het geval. Er is voorzien in 
een heel leuk en leerzaam programma.  
Toon van Mierlo roept alle leden van de klankbordgroep op om zich z.s.m. aan te melden.  
De vergadering wordt rond 21.00 uur gesloten.  

https://zwerfafval.rijkswaterstaat.nl/

